
Jednání AS ZČU ze dne 30.3.2022

Přítomní členové AS ZČU viz prezenční listina:
Celkem zvolených senátorů: 59

Přítomno: 53 Omluveno: 3 Neomluveno: 3

Akademický senát byl usnášeníschopný.

Program:

1. Projednání vztahu rektora a AS ZČU a rektora a FPR

2. Podpora studentů a zaměstnanců dotčených ruskou válečnou invazí na Ukrajinu
(informativní bod, rektor Holeček)

3. Plán rozvoje klíčových ICT služeb ZČU (informativní bod, Ing. Bořík)
4. Čerpání fondů ZČU v roce 2021 - viz. zápis z AS z 24.11.2021 (informativní,

vyjádření rozpočtové komise, kvestor)
5. Zprávy ze SK
6. Různé

a. Zařazení ZČU mezi partnery vydávající průkazy ISIC a ITIC (informativní
bod)

b. Informace z RVŠ

Průběh jednání:

Předsedající přivítal přítomné senátory na jednání AS ZČU. Přítomným byl rozeslán odkaz na
prezenční tabulku.

Hlasování o programu jednání
Předseda představil doplněný program jednání.

Předsedající otevřel diskuzi k programu.

Akademický senát byl vyzván k hlasování o navrženém programu jednání.

Výsledky hlasování o schválení programu jednání AS ZČU:

Pro:  50 Proti: 2 Zdržel se: 0

Program jednání AS ZČU byl schválen.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.
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Projednání vztahu rektora a AS ZČU a rektora a FPR

Stručně bod představil Mgr. Lego.

Blíže byl bod plénu představen na jednání předsednictva AS ZČU.

Předseda otevřel diskuzi.

Návrh na usnesení:

“AS ZČU vyzývá rektora ZČU a předsedu Správní rady ZČU, aby se ve vztahu k AS
ZČU, jeho členům a představitelům zdrželi zásahů do akademických svobod a principů
akademické samosprávy a dělby moci.”

Pro: 39 Proti: 0 Zdržel se: 13

Usnesení bylo schváleno

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Návrh na usnesení:

“AS ZČU ustavuje komisi pro prošetření vztahů rektora a FPR s tím, že předsedou
ustavuje prof. Ing. Pavla Karbana, Ph.D.”

Výsledky hlasování o ustavení komise.

Pro: 51 Proti:0 Zdržel se: 1

Komise byla ustavena. Členové budou navrženi na příštím zasedání AS ZČU.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Podporta studentů a zaměstnanců dotčených ruskou válečnou invazí na
Ukrajinu
Bod jednání uvedl kvestor Hofman.

Prorektorky a kvestor se shodli, že setkání se studenty a zaměstnanci bylo velmi emotivní.

Prorektorky Šedivá a Hommerová představily bod jednání a současný stav. Prorektorka
JMÉNO se odkázala na zákon č.67/2022Sb. V rámci zákona může rektor rozhodnout o
odpuštění poplatků za studium. Nyní je zpracovávána vnitřní norma. Pro vstup do studia je
třeba projít přijímacím řízení, přestože uchazeči byli studenty ukrajinské univerzity. Uznání
předmětů je v gesci proděkanů. Pro vstup do studia je potřeba mít elementární znalost
českého jazyka. Intenzivní kurzy ČJ jsou nyní v přípravě. Participovat budou UJP a FF. V
případě, že je účastník kurzu v SIMS, pak lze žádat o stipendia.

IPC nabídlo možnost pomoci od psychologa a krizového interventa, zároveň byly rozšířeny
otevírací hodiny centra.
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Univerzita se sešla s UA a RU studenty a zaměstnanci. Došlo k vzájemné výměně poznatků.
Ukrajinským studujícím bylo vyplaceno stipendium 15 000 Kč na základě podpory od
součástí.

Do 2.4.2022 jsou ve spolupráci se součástmi sbírány údaje o počtech Běloruských, Ruských a
Ukrajinských studentů.  FAV a SKM poslala možnosti práce pro studenty.

V rámci stávajících prostor je ubytováno přibližně 30 rodinných příslušníků studentů a
zaměstnanců ZČU.

Od 1.4.2022 vznikne transparentní účet na který bude možné přispívat, případně na něj
budou přeposílány výtěžky z akcí konaných na podporu Ukrajiny.

Předseda otevřel diskuzi.

Dr. Morávka - Ve spolupráci s CIVem je darována výpočetní technika a tímto děkuje CIVu.

Doc. Dokoupil - Jaká je újma  ruských a běloruských studentů.

Prorektorka Hommerová - Problém s platebními kartami a financováním z domova. Není
možnost pro rusky mluvící studenty brigády - náznaky segregace. Cítí povinnost jim pomoci
stejně tak jako ukrajinským studentům.

Kvestor - Někteří mají strach z návratu. Jiní svými aktivitami tuto možnost ztratili.

Prorektorka Šedivá - Nejsme univerzita, která by přistupovala ke kolektivní vině.

doc.Kopeček - Je rád, že univerzita přerušila oficiální styky, ale lidské zůstaly. O kolik
studentů se jedná a kolik je potenciálních studentů.

Prorektorka Šedivá-Sledujeme Ukrajince s trvalým bydlištěm na Ukrajině. Nyní je počet
uchazečů kolem 100 lidí. UJP pokryje přibližně 6 skupin do 12 lidí. Účast FF je v jednání.

Prorektorka Hommerová - Ne všichni studenti budou žádat příspěvek. Někteří si již našli
práci příspěvků se vzdali. Problém s vízy ruských studentů. Nyní nelze odhadnout.

Dr. Königsmarková - mnozí studenti jsou perzekuování a ve své zemi nemohou studovat. Mezi
skupinami studentů zúčastněných stran nedochází k averzi a šikaně, naopak jsou k sobě
navzájem vstřícní.

Dr. Vaněk - Oceňuje přístup vedení nejen k přímo zasaženým studentům.

Předseda poděkoval kvestorovi a jeho týmu za skvělé fungování týmu.

Návrh usnesení:

“AS ZČU vyjadřuje podporu studentům a zaměstnancům ZČU zasažených ruskou válečnou
invazí na Ukrajinu a oceňuje přístup vedení ZČU, jednotlivých součástí, zaměstnanců a
studentů.”

Výsledky hlasování

Pro: 47 Proti:0 Zdržel se: 0
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Plán rozvoje klíčových ICT služeb ZČU
Pětiletý plán rozvoje představil Ing. Bořík.

Prezentace je uložena na úložišti.

Dr. Tomiczek poděkoval Ing. Boříkovi a jeho kolegům za pomoc při organizaci online voleb.
Jak je to s personálním obsazením.

Ing. Bořík - CIV by potřeboval nabrat nové zaměstnance. Některé skupiny by potřebovaly
výrazně rozšířit. Poděkoval univerzitě za výdaje, které uvolňuje na ICT.

Dr. Morávka se dotazoval na ukončení podpory souborového systému AFS a na jeho náhradu.
Důvodem je ukončení podpory ze strany dodavatele. Plná náhrada funkcí AFS bohužel není
možná. Ale jsou a budou k dispozici jiné typy úložišť (např. OneDrive od Google nebo
Alfresco).

Kvestor - Je potřeba více elektronizovat agendu.

Čerpání fondů ZČU v roce 2021
Dr. Ircingová poděkovala kvestorovi za zaslané podklady, dodatečné dotazy byly zaslány
kvestorovi a požádala kvestora o vypracování dokumentu.

Zprávy ze SK
Studentská komora se sešla 29.3.2022. SK měla schůzku s Bc. Modrou ohledně PR. 22.-23.4.
proběhne výjezdní zasedání. SK se zúčastní výběrového řízení na konání celorepublikové
konference SK RVŠ. Vznikly 2 pracovní skupiny. První skupina bude hodnotit služby menz a
druhá skupina zorganizuje sportovní utkání. Studentům představil Bc. Keřka výsledky ankety
ohledně SKM. Prezentace je nahraná na úložišti.

Kvestor - Poděkoval studentům za prezentaci a mnohé poznatky se shodují s poznatky
ředitelů. V květnu bude zkolaudována zrekonstruovaná kolej. Nyní se chystá rekonstrukce
Baarovy.

Různé:

Informace z RVŠ.
Prof. Lávička přednesl informace z RVŠ. Materiály jsou uloženy na úložišti.

Zařazení ZČU mezi partnery vydávající průkazy ISIC a ITIC (dr. Petr Valach)

Průkazy ISIC a ITIC jsou mezinárodně uznávané průkazy studentů a pedagogů. Držitelé
těchto průkazů získávají přístup k velkému množství různých slev a výhod, a to například v
dopravě, kultuře, v kamenných obchodech a e-shopech. Nyní již tyto průkazy existují také v
digitální formě. V následujících letech očekáváme možnost přiřazení průkazů do mobilních
virtuálních peněženek.
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V současné době musí studenti, kteří mají o tento průkaz zájem, požádat každý akademický
rok studijní oddělení o vystavení potvrzení o studiu, a to na předem vystavený formulář,
který student následně zasílá organizaci vydávající průkazy ISIC/ITIC, a to každý akademický
rok. V případě, že by ZČU patřila mezi partnery vydávající tyto průkazy, bylo by možné tento
průkaz vystavit pouze jednou, následně jej jen obnovovat.

Komise - předběžný návrh
Komise bude vybrána na příštím zasedání PAS.

Předběžný návrh složení složení komise:

prof. Ing. Pavel Karban, Ph.D. (předseda, FEL)

doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. (FAV)

PhDr. Lucie Rohlíková, Ph.D. (FPE)

Mgr. Andrea Königsmarková, Ph.D. (FF)

doc. PaedDr. Jaroslav Dokoupil, Ph.D. (FEK)

Bc. Jan Mezuliánik (FST, SK)

Příští zasedání AS ZČU:  27.4.2022

Kontakty:

Předseda – prof. Karban: karban@fel.zcu.cz

Místopředsedkyně – JUDr. Vostrá: horskaz@kup.zcu.cz

Tajemník – Ing. Sobotka: sobotkal@fel.zcu.cz

prof. Ing. Pavel Karban, Ph.D.

předseda AS ZČU

JUDr. Zuzana Vostrá, Ph.D.

místopředsedkyně AS ZČU

Ing. Lukáš Sobotka

tajemník AS ZČU
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Hlasování:

Součást Příjmení Jméno Program
Výzva k

rektorovi a
předsedovi SR

Ustavení
komise

Podpora a
poděkování

FAV Ircing Pavel 1 1 1 1

FAV Lávička Miroslav 1 1 1 1

FAV Radová Vlasta 1 1 1 1

FAV Tomiczek Petr 1 1 1 1

FAV-SK Koloros Jan 1 1 1 1

FAV-SK Kopřiva Martin 1 1 1 -

FDULS Kocman Bedřich 1 3 3 1

FDULS Míšek Luděk 1 3 1 1

FDULS Soukupová Petra 1 3 1 1

FDULS Šlajch Václav - - - -

FDULS-SK Mišterová Anna Marie - - - -
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Součást Příjmení Jméno Program
Výzva k

rektorovi a
předsedovi SR

Ustavení
komise

Podpora a
poděkování

FDULS-SK Leba Tomáš 1 1 1 1

FEK Dokoupil Jaroslav 1 1 1 1

FEK Ircingová Jarmila 1 1 1 1

FEK Mičík Michal 1 1 1 -

FEK Svoboda Milan 1 1 1 1

FEK-SK Keřka Ondřej 1 1 1 1

FEK-SK Kokman Lukáš 1 1 1 -

FEL Basl Jiří 1 1 1 1

FEL Blecha Tomáš 1 1 1 1

FEL Fořt Jiří 1 1 1 1

FEL Karban Pavel 1 1 1 1

FEL-SK Honzík Jan 1 1 1 1

FEL-SK Tureček Jakub 1 1 1 1
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Součást Příjmení Jméno Program
Výzva k

rektorovi a
předsedovi SR

Ustavení
komise

Podpora a
poděkování

FF Boček Martin 1 3 1 1

FF Dostálová Ludmila 1 3 1 1

FF Kodet Roman - - - -

FF Königsmarková Andrea 1 3 1 1

FF-SK Šochová Anna 1 1 1 1

FF-SK Vodička Josef 1 3 1 1

FPE Breitfelder Miroslav 1 1 1 1

FPE Rohlíková Lucie 2 3 1 1

FPE Sirotek Vladimír 2 3 1 1

FPE Valach Petr - - - -

FPE-SK Papež Daniel 1 1 1 1

FPE-SK Žižková Simona - - - -

FPR Anderlová Silvie 1 1 1 1
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Součást Příjmení Jméno Program
Výzva k

rektorovi a
předsedovi SR

Ustavení
komise

Podpora a
poděkování

FPR Lego Jan 1 1 1 1

FPR Valentová Vendulka 1 1 1 1

FPR Vostrá Zuzana 1 1 1 1

FPR-SK Nováková Kateřina 1 1 1 1

FPR-SK Rytíř Eduard 1 1 1 1

FST Červenka Pavel 1 1 1 -

FST Žlábek Pavel 1 1 1 1

FST Kopeček Pavel 1 3 1 1

FST Řehoř Jan - - - -

FST-SK Gilík Hynek 1 1 1 1

FST-SK Mezuliánik Jan 1 1 1 1

FZS Beránek Václav 1 3 1 1

FZS Kroupová Lenka 1 3 1 1
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Součást Příjmení Jméno Program
Výzva k

rektorovi a
předsedovi SR

Ustavení
komise

Podpora a
poděkování

FZS Gillernová Klára - - - -

FZS Simbartl Petr 1 1 1 1

FZS-SK Švarc Ludvík 1 1 1 1

FZS-SK Kůs Bohumil 1 1 1 1

MF Morávka Štefan 1 3 1 1

MF Štroblová Kateřina 1 1 1 1

MF Vaněk Michal 1 1 1 1

DSP Moučková Kateřina 1 1 1 -

DSP Sobotka Lukáš 1 1 1 1

Výsledky hlasování

Pro 50 39 51 47

Proti 2 0 0 0

Zdržel se 0 13 1 0

52 52 52 47
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